

New and noteworthy records of Verrucariaceae (lichenised Ascomycota) from central European Russia

Eugenia E. MUCHNIK & Othmar BREUSS

Abstract: MUCHNIK, E. & BREUSS, O. 2015. New and noteworthy records of Verrucariaceae (lichenised Ascomycota) from central European Russia. – *Herzogia* 28: 746–752.

Eight lichen taxa are treated, of which three (*Placidium fingens*, *Verrucaria bisagnoensis*, *V. triglavensis*) are recorded for the first time from Russia, and one (*Verrucaria kondaensis*) is new for European Russia. Short notes on their characters and distributions are provided.

Zusammenfassung: MUCHNIK, E. & BREUSS, O. 2015. Neue und bemerkenswerte Funde von Verrucariaceen aus dem zentralen europäischen Russland. – *Herzogia* 28: 746–752.

Von den acht behandelten Flechtenarten werden drei (*Placidium fingens*, *Verrucaria bisagnoensis*, *V. triglavensis*) erstmals aus Russland nachgewiesen; eine Art (*Verrucaria kondaensis*) ist neu für den europäischen Teil Russlands. Auf ihre kennzeichnenden Merkmale und ihre Verbreitung wird kurz eingegangen.

Key words: Lichenised Ascomycota, Verrucariaceae, *Endocarpon*, *Placidium*, *Verrucaria*, biodiversity.